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Taula de cogestió marítima del Litoral del Baix Empordà – Any 2022 

RESUM DE LA SESSIÓ 

III Sessió Consell de persones dinamitzadores 

 

 
 

Data i hora de 
la reunió 

10 de novembre de 2022 

Lloc Videoconferència a traves de la plataforma zoom 

Assistents Assisteixen 22 persones, 19 d’elles, dinamitzadores: 
 

• De l’àmbit de les Entitats de la societat civil: Arcadi Moradell (Associació Cala 
Margarida), Gemma Font (Amics de les Illes Formigues), Ramón Bosch 
(Associació Amics de la Fosca) i Quim Esteve (Associació d’Amics del Museu de 
la Pesca) 

 

• De l’àmbit de les administracions públiques: Josep Maria Dacosta (DG de 
Política Marítima i Pesca Sostenible – SSTT Girona), Noemí Pineda (DG de 
Polítiques Ambientals i Medi Natural – SSTT Girona), Lluís Puig (Ajuntament de 
Palamós – Alcalde), Marc Heras (Ajuntament de Palafrugell – Regidor de medi 
ambient), Marc Marí (Diputació de Girona). 

 

• De l’àmbit de l’Economia blava:  Llibori Martinez (IFSUA), Antoni Campos (DIVE 
Center Palamós), Pol Fages (Cambra de Comerç, Indústria i Navegació de 
Palamós), Marc Martin (Escola de piragüisme de Palamós – KayakPalamós), 
Marc Moner (Club nàutic de Llafranc), Carles Font (Skaphos), Olga Recuero 
(Club de vela Calella) i Mireia Esteve (Grup d’Acció Local Pesquera Costa Brava). 
 

• De l’àmbit de la Comunitat Científica:  Bernat Hereu (Universitat de Barcelona) 
i Carolina Martí (Institut de Medi Ambient de la Universitat de Girona). 
 

Per part de l’organització, participen: 
- Miquel Martí, Secretari de la Taula 
- Xavier Carbonell i Mar Fábregas, assistència tècnica a la Secretaria de la Taula. 

 
Excusa assistència el Sr. Francesc Benaiges (Confraria de Palamós) 
 

Ordre del dia 1. Benvinguda i presentació de la sessió 
2. Grup de treball de comunicació: enllaços per àmbits, manual de comunicació i 

proposta estructura pàgina web. 
3. El Consell de persones dinamitzadores, en clau de gènere i joventut. 
4. Sessió plenària de la Taula (prevista pel gener de 2023). 
5. Properes passes sobre la sostenibilitat de la Taula. 
6. Cronograma orientatiu 4T 2022 i 1T 2023. 
7. Altres temes que es valori d'interès a tractar.. 
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1. Benvinguda i presentació de la sessió 

Pren paraula el Secretari de la Taula, Miquel Martí per agrair l’assistència a tothom, així com el temps 

que dediquen a aquest projecte. Aprofita per recordar els objectius de la Taula i els de la sessió i dona 

pas a Xavier Carbonell, assistència tècnica a la Secretaria de la Taula, que explica el funcionament de 

la sessió. 

2. Grup de treball de comunicació. 

L’objectiu d’aquest punt és fer una crida a les persones dinamitzadores per enfortir el grup de treball 

de comunicació per tal de fer front al repte que te la Taula de millorar la comunicació interna i de 

millorar la visibilització de la Taula cap enfora. Per això, es demana que aquest grup de comunicació 

compti, com a mínim, amb un enllaç de cada àmbit. 

Abans de començar, s’expliquen les funcions del grup de treball de comunicació: 

• Fer seguiment de la comunicació interna i externa de la Taula. 

• Fer propostes per millorar la visibilitat de la Taula i la comunicació interna. 

• Col·laborar en la organització de les accions incloses dins l’eix V del pla d’acció (comunicació): 

Taula model turístic BE, microvideos, sessions transferència, ... 

• Altres que es decideixin dins del Grup de Treball. 

Respecte a les persones d’enllaç, haurien de facilitar informació del seu àmbit per comunicar. Se’ls 

demanarà informació sobre novetats, actualitat, agenda d’activitats, recursos per alimentar la web 

que s’està dissenyant. Es demana expressament que faltaria un enllaç de l’àmbit de l’administració i 

un altre enllaç de l’àmbit de la comunitat científica. 

Després de l’explicació, es fan les següents aportacions: 

- Des de l’àmbit científic, preguntaran, a les persones que estan més implicades, si algu/na vol 

assumir aquest rol. S’encarrega Bernat Hereu. 

- Des de l’àmbit de l’administració, com que s’ha previst una reunió en breu, es comentarà el 

tema. 

- Respecte a la pàgina web i al manual de comunicació institucional, serà un dels temes a tractar 

a la propera reunió del Grup de Treball de comunicació, prevista pel dia 28 de novembre1. 

 
1 A la sessió es va proposar el dia 30 de novembre però per motius d’agenda, es proposa millor el dia 28 de novembre. No 
obstant això, haurem de confirmar la data amb les persones membres del Grup de Treball. 
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3. El Consell de persones dinamitzadores, en clau de gènere i joventut. 

Es fa una reflexió inicial sobre el fet que hi hagi poca representació femenina dins del Consell de 

persones dinamitzadores i per veure com podem fer arribar a la població més jove els principis i 

objectius de la Taula de Cogestió Marítima. 

 

En relació amb aquest punt, es fan les següents aportacions: 

- Població universitària. Adreçar-nos a la població universitària, identificant quines son les 

facultats més adients (geografia, turisme, economia, ciències ambientals,...) i buscar els espais 

per presentar la Taula. Exemple: cicle de multixerrades que s’està portant a terme sobre 

turisme “Entre subjectes i atributs”. 

 

- Persones que fan tesi i projectes fi de carrera. Adreçar-nos a tota la gent que està fent la tesi 

a les Universitats i centres de recerca que tenen estudis vinculats (UdG, UB, CSIC, ...). 

 

- Accions d’informació i sensibilització al públic més jove. Aprofitar les accions que es fan amb 

públic infantil i adolescent per fer arribar el missatge i objectius de la Taula. 

 

- Informar i sensibilitzar per una banda i implicar per una altra. S’ha de diferenciar entre 

“informar i sensibilitzar” del que es fa a la Taula a un públic més jove i l’altra seria “implicar” 

de forma activa a empènyer la Taula (on difícilment la població infantil i adolescent tindrà 

cabuda). 

 

- Oferir projectes de fi de grau als estudiants de la ESO i de batxillerat. Encara que no sembla 

una tasca fàcil, seria una oportunitat per arribar a aquest públic jove apropar-nos als instituts 

per veure la possibilitat d’oferir possibles projectes de grau i de cicle als estudiants de 

batxillerat. Això es pot oferir des de les Universitats, des de les empreses i des dels 

Ajuntaments, així que es podria explorar aquesta línia. Es tractaria de pensar propostes 

orientades a 4rt de la ESO i a batxillerat i difondre-les cap als Instituts (a través de la pròpia 

web o de les xarxes socials). Des de l’UB tenen experiència en tutoritzar treballs vinculats a 

l’espai del parc Natural Cap de Creus. 

 

- Finalment, es conclou que, a la estratègia comunicativa, s’hauria d’incloure la població jove a 

través de les vies que s’han parlat aquí. 

  

https://www.udg.edu/ca/ft/Subjectes-i-atributs
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4. Sessió plenària de la Taula (prevista pel gener de 2023). 

Es fa una proposta inicial de temes a tractar a la plenària de la Taula, prevista pel gener de 2023. A 

partir de la presentació, s’obre un torn d’intervencions, on es fan les següents aportacions: 

- Fer balanç i presentar accions futures. Ha de ser el moment per fer balanç sobre els reptes de 

la Taula més estratègics i presentar les actuacions pendents. Hauria de servir com a ganxo, per 

entendre per què ha servit la taula, perquè està servint i com ens pot ajudar al repte de la 

cogestió. Que serveixi per engrescar a la gent a que es mantingui a la Taula i a créixer amb 

noves entitats. 

 

- Escoltar representants institucionals, també els de l’administració local. Interessant escoltar 

a representants institucionals de l’Administració autonòmica, però també de l’administració 

local. En aquest sentit, es fa una crida a les alcaldies i regidories dels Ajuntaments implicats 

per a que facin una intervenció sobre el model de cogestió i quins son els reptes en clau 

d’economia i de conservació de l’espai marí. 

 

- Enfortir la participació sector pesquer professional. Dins dels grans reptes, està l’objectiu de 

la Taula de compatibilització d’usos i, en aquest sentit, es troba a faltar la presència i implicació 

del sector pesquer professional. Seria important recuperar aquest subàmbit i parlar de les 

interaccions entre els diferents usos incloent-les. Una manera seria que des de la Confraria 

també fessin una intervenció sobre el que entenen per cogestió marítima. 

 

- Presentar estudis que es fan a la zona o que siguin replicables a la zona. Respecte a la 

possibilitat de fer alguna intervenció des de la comunitat científica, a més del que hi hagi en 

marxa es podria pensar en presentar resultats d’altres estudis que, encara que no siguin 

específics d’aquest àmbit, poden tenir implicacions per a la gestió (com ara el projecte “evitem 

la pesca fantasma” o d’altres que s’estan desenvolupant al llarg del litoral català). En tot cas, 

és important que es presenti a la sessió plenària resultats que siguin replicables al Litoral del 

Baix Empordà, però que també es programi una sessió de transferència científica, tipus la del 

17 d’octubre. 

 

- Presentar resultats d’impacte de la Taula. Seria important que a la sessió plenària es 

presentessin resultats d’impacte de la Taula, com ara la gran notícia de la instal·lació de boies 

ecològiques a l’entorn de les Illes Formigues o les possibles implicacions en la gestió dels 

estudis que s’han fet a la zona. 

 

5. Properes passes sobre la sostenibilitat de la Taula. 

Dins del contracte amb la Fundación Biodiversidad, el primer any s’ha d’elaborar un informe sobre la 

sostenibilitat de la Taula. Es tracta d’un estudi que garanteixi que la Taula, el seu funcionament, i els 

impactes positius que genera, perduren de forma duradora una vegada hagi finalitzat el recolzament 

econòmic vinculat al projecte. S’explica la importància d’aquest estudi, que hauria d’estar enllestit el 

mes de maig/juny de 2023. També s’aprofita per informar de les passes que venen a partir d’ara, una 

de les quals (que serà aquest any) consistirà en omplir un formulari que rebran totes les entitats 

membres de la Taula. 
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6. Cronograma orientatiu 4T 2022 i 1T 2023. 

Es presenta el cronograma orientatiu del 4T d’aquest any i del primer trimestre de 2023: 

 

 

 

 

Sobre aquest cronograma, es fan les següents aportacions: 

- El document dels Plans d’Usos i Serveis de Temporada requereix d’una revisió abans de 

donar-lo per tancat. En relació al tancament de les recomanacions Plans d’Usos i Serveis de 

Temporada, es considera que no es pot tancar el document fins que no s’hagi revisat en detall 

per tothom, ja que hi ha dinamitzadors que encara no han fet les seves aportacions al que es 

va presentar a la darrera sessió de la Taula. 
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o En aquest sentit, es diu que, efectivament, no és correcte parlar de tancament i que 

s’enviarà el document una vegada s’hagi celebrat la reunió amb el Grup de Treball dels 

Plans d’Usos i Serveis de Temporada. 

 

- S’hauria d’avançar la reunió del GT dels Plans d’Usos i Serveis de Temporada. Veient el 

cronograma del 1T de 2023, no s’entén que la sessió del GT dels Plans d’Usos sigui tan tard. 

S’hauria de veure quins son els terminis dels Ajuntaments per començar a tramitar els Plans 

per a la propera temporada i, a més, si es vol presentar en el plenari, hauria de passar pel vist 

i plau del Grup de Treball i dels diferents àmbits, encara que no hagin participat en el GT. 

o S’explica que no ha de coincidir forçosament amb els terminis dels Ajuntaments, ja 

que la tasca d’arribar a acords de la Taula no pot encaixar sempre amb els terminis de 

les tramitacions administratives. 

o No obstant això, es farà la reunió tècnica amb les administracions locals i Serveis 

Territorials, s’intentarà programar una sessió del GT dels Plans d’Usos i Serveis de 

Temporada i després, s’enviarà el document a tot el Consell de persones 

dinamitzadores per tal que ens facin arribar les seves aportacions. 

 

- Ampliar el debat als concursos de pesca marítima (subaquàtica i de superfície). En relació al 

GT dels concursos de pesca subaquàtica, s’explica que, des de la Federació Catalana de Pesca 

Esportiva i Càsting també s’organitzen concursos de pesca de superfície i que, per tant, també 

es podria pensar en parlar, en aquest Grup de Treball, de tots els concursos de pesca, no només 

dels de pesca subaquàtica, incorporant a aquest actor (la fcpec) en els debats. 

o Es considera interessant parlar d’aquest tema, però en properes convocatòries del 

Grup de Treball. 

 

- Possibilitat de participar a la reunió del GT dels concursos de pesca subaquàtica. Es demana 

si és possible participar a la sessió del GT sobre els concursos de pesca subaquàtica encara que 

no es formi part del grup. 

o Es respon que sí, sent conscients de l’objectiu d’aquesta sessió: sessió específica per 

concretar l'abast de l'estudi científic de seguiment que hauria d'acompanyar 

l’organització de l'únic concurs de pesca sub que s'organitzarà l'any 2023 a l'àmbit de 

la Taula de Cogestió Marina del Litoral del Baix Empordà. 

o S’informa igualment que la sessió es celebrarà el dia 21 de novembre, a les 17.30 

hores, a la Casa del Mar, a Palamós. Si alguna persona està interessada en assistir a la 

reunió, que ens ho faci arribar al correu: tacombe@mediacionambiental.com. 

 

- S’ha de començar a organitzar la Taula rodona sobre el model turístic al LBE. En relació a la 

Taula rodona sobre el model turístic al Litoral del Baix Empordà, es recorda, des del grup de 

treball de Comunicació, que s’havia plantejat que seria millor organitzar dues sessions. També 

s’incideix en la importància de tancar ja una data, per començar a sondejar a les persones 

potencials ponents. 

o Per fer-ho operatiu, des de la secretaria s’enviarà una pre-proposta de programa i ens 

ho intercanviarem amb el Grup de treball de comunicació, per tal de poder-lo tancar 

el dia 30 de novembre. 

mailto:tacombe@mediacionambiental.com
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7. Altres temes 

S’obre un espai per si hi ha algun altre aclariment, suggeriment o aportació: 

- Presencialitat de les reunions vs videoconferències. Important recuperar la presencialitat, ja 

que comporta un major compromís a tots els nivells. Per una altra banda, encara que tothom 

podria estar d’acord en que millor fer les reunions presencials, també és veritat que hi ha gent 

que, donat que la seva participació és voluntària, si es poden reduir despeses de recursos 

(temps i diners) i fer les reunions que es puguin en format en línia, estarien molt agraïts. 

Podrien organitzar-se també en format mixt. S’ha de valorar. 

 

- Presentació de l’estudi sobre l’impacte econòmic de la nàutica. S’informa que el dia 25 de 

novembre, a les 11, es presentarà, a Platja d’Aro, els resultats de l’estudi sobre l’impacte 

econòmic de la Nàutica, que està impulsat per les Cambres de comerç de Girona. Es demana 

que, des de la Secretaria, es faci difusió de l’esdeveniment. Per fer-ho, ens enviaran tota la 

informació més detallada. 

 

- Gràcies!. Ramón Bosch, una de les persones dinamitzadores, comunica que no pot seguir fent 

aquest paper, ja que, des del seu nomenament, en març d’aquest any, com a President de la 

Federació Catalana de Natació, no es pot comprometre a implicar-se activament a la Taula 

com l’agradaria. S’ha marcat el repte de buscar una persona que pugui ocupar el seu lloc dins 

l’àmbit de les entitats de la societat civil. 

 

Tanca la sessió Miquel Martí, Secretari de la Taula de Cogestió, agraint la participació de tothom en 

aquesta reunió, aprofitant per donar l’enhorabona a les cambres de comerç per haver finalitzat l’estudi 

sobre l’impacte econòmic de les activitats nàutiques, agraint i felicitant expressament a Ramon Bosch 

per la seva implicació i honestedat vers a la Taula, i convidant-lo a que, posats a buscar un relleu, que 

sigui una dona!. 

 

 

10 de novembre de 2022 


